

Jordan Securities Commission Amman – Jordan

السادة هيئة الاوراق المالية المحترمين عمان - الاردن

Dear Sirs:

تحية طيبة وبعد ،،،

Subject: Disclosure norms

الموضوع:- معايير الاقصاح

This has reference to the Instructions of Issuing Companies Disclosure, Accounting and Auditing Standards,

اشارة لتعليمات افصاح الشركات المصدرة والمعايير المحاسبية ومعايير التدقيق ، نرفق لكم طيا" البيان الصحفي الذي سيتم نشره باللغة العربية والانجليزية.

With respect.

"وتفضلوا بقبول فانق الاحترام والتقدير"...

رة الإدارية والمالية

Mohammed Al Razem, CPA, CFA
VP Finance and Support Services (CFO)

تانب الرئيس التنفيذي للمالية والخدمات المسانده

Cc: Amman Stock Exchange

Cc: Finance Dept. - Shareholders Section

محسخة/ السادة بورصة عمان

بخة/ الدائرة المالية - قسم المساهمين

July 1

Tel +962 6 520 0520 Fax +962 6 520 0080 P.O.Box 1470 Amman 11118 Jordan E-mail info@arabpotash.com www.arabpotash.com



## وقعتها "البوتاس العربية "و"يارا النرويجية"

Arab Potash مذكرة تفاهم استثمارية لتوسعة مصانع شركة كيمابكو في العقبة بقيمة 200 مليون دولار

الصرايرة: الشراكة ما بين شركة البوتاس العربية ويارا العالمية بخصوص توسعة إنتاج شركة صناعات الأسمدة والكيماويات العربية سيساهم في زيادة الحصة السوقية العالمية للشركة في مجال تصنيع سماد نترات البوتاسيوم ويسهم في رفع قدرتها على دعم الاقتصاد الوطني الأردني.

عمان – وقعت شركة البوتاس العربية مع الشركة النرويجية يارا الدولية مذكرة تفاهم حول الدخول في شراكة لرفع إنتاج شركة صناعات الأسمدة والكيماويات العربية (كيمابكو) في مدينة العقبة، والمملوكة بالكامل من قبل شركة البوتاس العربية، بواقع 175 ألف طن من سماد نترات البوتاسيوم ليصبح انتاج الشركة الكلي 350 الف طن من هذه المادة وذلك ببناء مصنع جديد بخط إنتاج حديث بالإضافة إلى المصنع القائم حالياً. وقد وقع مذكرة التفاهم نيابة عن شركة البوتاس العربية رئيس مجلس إدارة الشركة جمال الصرايرة ووقعها نيابة عن شركة يارا الدولية نائب المدير العام للشركة لشؤون الأسمدة الزراعية تيري كنوتسين. وتضمنت مذكرة التفاهم قيام شركة يارا الدولية بتسويق جزء من إنتاج شركة كيمابكو في الأسواق العالمية واستثناء الأسواق المحلية والإقليمية. كما تضمنت المذكرة تقديم شركة يارا الدعم لشركة كيمابكو بخصوص الأمور الفنية والبيئية المتعلقة بإنتاج مادة نترات البوتاسيوم.

وتعتبر شركة يارا الدولية واحدة من أكبر الشركات العالمية العاملة في مجال تصنيع الأسمدة وتسويقها، إذ تسوق حوالي 36 مليون طن من المواد المصنعة، منها حوالي 27 مليون طن من الأسمدة الزراعية وحوالي 7 مليون طن من المواد الصناعية وحوالي مليوني طن من مادة الأمونيا، وقد بلغت العوائد الإجمالية في العام 2016 للشركة والتي يعمل بها حوالي 15 ألف مستخدم حوالي 12 مليار دولار أمريكي، وتمتلك الشركة أذر عا تسويقية في 61 دولة ولديها مصانع في 14 دولة.

أما شركة كيمابكو فهي شركة مملوكة بالكامل لشركة البوتاس العربية. وتبلغ الطاقة الإنتاجية للمصنع 135 ألف طن سنوياً من سماد نترات البوتاسيوم (الممكن تذويبه في الماء) عالي الجوده وسترتفع خلال هذا العام الى 175 الف طن سنويا بعد إستكمال مشروع التوسعة الذي بدأت الشركة تنفيذه بشكل مستقل منذ عامين. وتقوم مصانع الشركة في العقبة على مساحة 140 دونم على مقربة من مواقع المواد الخام والميناء، ويعمل فيها نحو 255 موظفاً. ويعتبر سماد نترات البوتاسيوم الذي تنتجه شركة كيمابكو من الأكثر نقاءً على مستوى العالم والخيار الأول كمصدر للبوتاس والنيتروجين في العديد من الزراعات. كما تجدر الإشارة إلى أن الشركة قد بدأت وتحت مظلة وزارة المياه والري بإنشاء أول محطة لتحلية مياه البحر الأحمر العام الماضي بقدرة 500 متر مكعب بالساعة مما زاد من مصادر المياه النقية المتوفرة لها. وكان مجلسا إدارة شركة البوتاس العربية وشركة صناعات الأسمدة والكيماويات العربية (كيمابكو) قد أقرا من حيث المبدأ الشراكة الاستراتيجية مع شركة يارا العالمية وتفويض رئيس مجلس الادارة بالتوقيع على مذكرة الشواهم.

وأشار رئيس مجلس إدارتي شركة البوتاس العربية وشركة كيمابكو جمال الصرايرة أن مجلسي الإدارة ومن منطلق رفع الطاقة الانتاجية لكيمابكو ودفعها لزيادة حصنها السوقية من الأسواق العالمية لمادة نترات البوتاسيوم وافقا من حيث المبدأ على الشراكة مع شركة يارا الدولية التي

تمتاك القدرة التسويقية الفائقة في مجال الأسمدة بالإضافة إلى حيازتها للتقنيات المتخصصة في مجال التصنيع. ومن المقرر أن تشرع شركة البوتاس وشركة يارا على إجراء الدراسات المالية والفنية والبيئية والقانونية من أجل التأكد من جدوى الشراكة الجديدة على كافة الصعد وتحقيقها لصالح الطرفين، وأضاف الصرايرة أن الشراكة ما بين شركة صناعات الأسمدة والكيماويات العربية (كيمابكو) ويارا العالمية بخصوص توسعة إنتاج شركة صناعات الأسمدة والكيماويات العربية (كيمابكو) سيساهم في زيادة الحصة السوقية العالمية لشركة كيمابكو وسيدفع بها لتصبح الثالثة عالمياً في مجال تصنيع سماد نترات البوتاسيوم ويسهم في توليد الوظائف الجديدة وفي رفع قدرة الشركة على دعم الاقتصاد الوطني الأردني.

وأكد الصرايرة أن من شأن العمل على الصناعات المشتقة من مادة البوتاس تعظيم القيمة المضافة للمواد الخام الأردنية وما يتبع ذلك من مساهمة في النمو الاقتصادي للوطن وما يتفرع عن ذلك من توليد الوظائف للأردنيين والارتقاء بالقطاع الصناعي وتحسين واقع الميزان التجاري للأردن، وقدرة شركة البوتاس العربية والشركات التابعة لها أو الحليفة من الاسهام في موارد الخزينة العامة للدولة.

من جانبه أعرب نائب المدير العام للشركة لشركة يارا تيري كنوتسين أن لهذه الشراكة وما يتبعها من تبادل للخبرات الفنية والتسويقية سيكون أكبر الأثر على قدرة الشركتين يارا الدولية وكيمابكو في احتلال مركز الصدارة عالمياً في تزويد المستهلكين بسماد نترات البوتاسيوم، وأعرب عن أمله من التمكن من الانتهاء من الدراسات اللازمة بالسرعة الممكنة والشروع بالتنفيذ.

## البوتاس العربية Arab Potash

## **Press Release**

Arab Potash
Arab Potash and Yara of Norway sign MoU for a \$200 million joint investment in expansion of KEMAPCO in Agaba

Al Sarayrah: APC-Yara International partnership to expand KEMAPCO's production will help increase its global market share of potassium nitrate production and make it more able to support Jordan's economy

Amman - Arab Potash Company (APC) Yara International of Norway signed a memorandum of understanding (MoU) to enter into a partnership to raise the production of the APC-owned Arab Fertilizers and Chemicals Industries KEMAPCO in Aqaba by building a new plant with a modern production line in addition to the existing plant. This will raise KEMAPCO's total annual production of potassium nitrate by 175,000 tons to 350,000 tons. The MoU was signed for APC by Chairman of the Board of Directors Jamal Al Sarayrah and signed for Yara International by Executive Vice President for Crop Nutrition Terje Knutsen. According to the MoU, Yara International will market part of KEMAPCO's output internationally, excluding local and regional markets. Yara International will also provide support to KEMAPCO in technical and environmental issues related to the production of potassium nitrate.

Yara International is one of the world's largest fertilizer production and marketing companies. It markets about 36 million tons of manufactured materials, including 27 million tons of crop nutrients, about 7 million tons of industrial products and about 2 million tons of ammonia. The Company, whose total revenues in 2016 amounted to US \$ 12 billion, employs about 15,000 people and it has marketing arms in 61 countries and factories in 14 countries.

KEMAPCO is a wholly owned subsidiary of APC. It has an annual production capacity of 135,000 tons of high-quality water soluble potassium nitrate, which will rise to 175,000 tons annually after completion of the expansion project, which the company started to implement independently two years ago. The company's plant in Aqaba covers 140 dunums close to the location of raw materials and the Port of Aqaba. It employ about 255 people. KEMAPCO's potassium nitrate is considered the purest in the world, and the first choice as a source of potash and nitrogen for many crops. It should also be noted that KEMAPCO started last year, in cooperation with the Ministry of Water and Irrigation, to build the first plant for the desalination of Red Sea water at a capacity of 500 cubic meters per hour, which increased the sources of clean water available. The APC and KEMAPCO Boards of Directors have approved in principle the strategic partnership with Yara International and authorized the Chairman of the Board to sign the Memorandum of Understanding.

Chairman of the Board of APC and KEMAPCO Jamal Al Sarayrah said that the two Boards of Directors, aiming to raise KEMAPCO's production capacity and increase its market share of the global potassium nitrate market, agreed in principle to the partnership with Yara International, which has an outstanding capacity in marketing fertilizers as well as having specialized manufacturing techniques. APC and Yara International will start the financial, technical,

environmental and legal studies to ensure the feasibility of the new partnership at all levels and bring it about for the benefit of the two parties. Al Sarayrah added that the partnership between KEMAPCO and Yara International to expand KEMAPCO's production will raise its global market share, making the world's third largest producer of potassium nitrate fertilizer. It will also help create new jobs and increase the company's ability to support the national economy.

Al Sarayrah stressed that developing industries of potash derivatives will maximize the value added of Jordan's raw materials, which will contribute to national economic growth, and consequently create new jobs for Jordanians, upgrade the industrial sector, improve the Jordan's balance of trade, and enhance the ability of APC and its affiliates and subsidiaries to contribute to the National Treasury.

For his part, Yara's Executive Vice President for Crop Nutrition Terje Knutsen said that this partnership and the subsequent exchange of technical and marketing expertise will have a great impact on the ability of Yara International and KEMAPCO to become the world leader in providing consumers with potassium nitrate fertilizers. He expressed his hope that the studies will be completed soon and implementation start.